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§ 1
Val av justerare och dag för justering 

Beslut 
Stadsdelsnämnden utser vice ordföranden Anders Göransson (S) att 
tillsammans med ordföranden Christoffer Järkeborn (M) justera 
protokollet den 28 april 2020.
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§ 2
Fastställande av dagordning 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer dagordningen med följande tillägg:
 

 ärende 29, Skrivelse från (V) om hur stadsdelsförvaltningen 
arbetar för att minska spridning av covid-19 i hemtjänsten 
och på äldreboenden

 ärende 30, Skrivelse från stadsdelsnämnden om att satsa på 
sommarjobb i parkerna
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§ 3
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2020/348
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§ 4
Borttagen på grund av sekretess 
SÖD 2020/349
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§ 5
Inkomna medborgarförslag 1 - 31 mars 2020 
Beslut om hantering
SÖD 2020/296

Beslut 
1. Medborgarförslag om hundrastgård i Rosenlundsparken 

(SÖD 2020/264) lämnas till förvaltningen för beredning.
 

2. Medborgarförslag om padelbanor på bollplanen vid 
Reimersholmsbron (SÖD 2020/270) lämnas till 
förvaltningen för beredning.
 

3. Medborgarförslag angående utegymmet vid Eriksdalsbadet 
(SÖD 2020/281) överlämnas till idrottsnämnden.
 

4. Medborgarförslag angående stadsmiljö för äldre (SÖD 
2020/325) lämnas till förvaltningen för beredning.

Sammanfattning av ärendet 
Under perioden 1 mars till 31 mars 2020 har fyra medborgarförslag 
lämnats in till Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om 
förslagen ska beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, 
utifrån förslag från förvaltningen.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/296-1 Tjänsteutlåtande Inkomna 

medborgarförslag 1 - 31 mars 2020
 SÖD 2020/296-1.1 Medborgarförslag SÖD 2020_264
 SÖD 2020/296-1.2 Medborgarförslag SÖD 2020_270
 SÖD 2020/296-1.3 Medborgarförslag SÖD 2020_281
 SÖD 2020/296-1.4 Medborgarförslag SÖD 2020_325
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§ 6
Medborgarförslag om plantering av buskar på 
Mariatorgets norra del 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/10

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
plantering av buskar på Mariatorgets norra del.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar det trevliga och intressanta 
förslaget med syftet att bidra till ökat vistelsevärde på Mariatorget. 
Förslaget ligger i linje med stadsdelsförvaltningens planer för 
parkens framtida utveckling.

Förvaltningen har i samband med inlämnandet av önskemål om 
större parkinvesteringsmedel för perioden 2021-2023, prioriterat 
medel för upprustning av Mariatorget. Under förutsättning att 
önskade medel erhålls, avser förvaltningen att under år 2021 ta fram 
ett program för en kommande upprustning av parken.

Programmet planeras innefatta ny utformning av lek, sittplatser och 
planteringar samtidigt som parkens stil och karaktär bevaras. I 
programmet planeras även en utveckling av parkens växtlighet tas 
med där möjligheten att tillföra parken växter med 
pollinatörsgynnande egenskaper ses över. I detta sammanhang kan 
medborgarförslaget att förse parkens norra kortsida med buskar 
utredas vidare.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/10-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag om 

plantering av buskar på Mariatorgets norra del
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 SÖD 2020/10-4.1 Medborgarförslaget
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§ 7
Medborgarförslag gällande ute- och gatumiljön runt 
Slipgatan 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/1569

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar de delar av 

medborgarförslaget som omfattar nödvändiga 
investeringsåtgärder på grön gatumark runt Slipgatan 
inklusive utplacering av cykelställ i området till 
trafiknämnden för vidare hantering.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
ute- och gatumiljön runt Slipgatan.

Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslaget innehåller bra 
förslag till åtgärder som kan bidra till att ge det aktuella området 
runt Slipgatan ett mer välvårdat intryck.

Eftersom delar av förslaget innebär genomförande av nödvändiga 
investeringsåtgärder på aktuella ytor inklusive utplacering av 
cykelställ, vilket ligger inom trafiknämndens ansvarsområde, 
föreslår stadsdelsförvaltningen att stadsdelsnämnden överlämnar 
dessa förslag till trafiknämnden för vidare hantering.

Under året ska förvaltningen säkerställa att de åtgärder som ryms 
inom stadsdelsnämndens ansvarsområde, såsom renhållning av 
grönytorna, underhållsbeskärning och borttagning av döda grenar på 
buskage, utförs i området enligt gällande skötselanvisningar.

Förvaltningen anser att förslaget att placera ut odlingslådor för 
boende och andra odlingsintresserade är en bra idé. Det är dock 
först efter att nödvändiga investeringsåtgärder är genomförda som 
det är möjligt att hitta lämpliga ytor.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
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Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1569-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 

gällande ute- och gatumiljön runt Slipgatan
 SÖD 2019/1569-4.1 Medborgarförslaget
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§ 8
Medborgarförslag om att anlägga en agilitybana på 
Långholmen 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2019/1584

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en agilitybana på Långholmen, under Västerbron.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar det trevliga förslaget som kan 
bidra med positiva värden för de hundägare som besöker 
Långholmen.

En agilitybana måste antingen anläggas i en hundrastgård eller inom 
ett hundrastområde. Att anlägga en ny hundrastgård med 
agilityredskap är förenat med relativt stora kostnader då platsen 
måste inhägnas och eventuellt också förses med grus.

I stadsdelsområdets parker finns idag stora behov av investerings- 
och reinvesteringsåtgärder varför anläggande av en ny hundrastgård 
på Långholmen i dagsläget inte bedöms vara prioriterad.

För att kunna tillföra en agilitybana på Långholmen, till relativt låga 
kostnader, föreslår förvaltningen däremot att på sikt anlägga en 
mindre agilitybana inom det redan befintliga hundrastområdet på 
östra Långholmen. Agilitybanan skulle kunna anläggas av 
förvaltningens servicegrupp vilket innebär att projektets kostnader 
endast utgörs av materialkostnader.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2019/1584-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag om att 

anlägga en agilitybana på Långholmen
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 SÖD 2019/1584-4.1 Medborgarförslaget
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§ 9
Månadsrapport mars 2020 
SÖD 2020/319

Beslut 
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till 

månadsrapport för mars 2020.
2. Nämnden beslutar om prissättning på korttidsplatser vid 

äldreboende för covid-19 smittade.

Sammanfattning av ärendet 
Månadsrapport per mars med helårsprognos visar på en budget i 
balans efter resultatöverföring. Förvaltningen har ännu inte sett 
några ekonomiska effekter av covid-19. Dock befarar förvaltningen 
att det under de närmsta månaderna blir ökade kostnader för 
försörjningsstöd, sjuklönekostnader, vikariekostnader, köp av 
vårdplatser samt skyddsutrustning med mera. Det har utlovats 
kompensation från staten varvid förvaltningen i nuläget gör 
bedömningen att nettoeffekten inte blir så stor.

Individ- och familjeomsorg prognostiserar ett underskott om 15,0 
mnkr.

Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 5,0 mnkr och övrig 
verksamhet ett överskott om 10,0 mnkr.

Övriga verksamhetsområden prognostiserar en budget i balans.

Sjukfrånvaron för februari är 7,4 procent för rullande 12 månader.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/319-1 Tjänsteutlåtande månadsrapport mars 2020
 SÖD 2020/319-1.1 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2020
 SÖD 2020/319-1.2 Bilaga 2 Uppföljning VOB
 SÖD 2020/319-1.3 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2020
 SÖD 2020/319-1.4 Bilaga 4 Sjukfrånvaro
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 SÖD 2020/319-1.5 Bilaga 5 Beviljade medel KS
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§ 10
Underlag för budget 2021 med inriktning 2022 och 2023 
för Södermalms stadsdelsnämnd 
SÖD 2020/302

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget till underlag för 

budget 2021 med inriktning för 2022 och 2023 och 
överlämnar det till kommunstyrelsen.

2. Beslutet justeras omedelbart.
 

Reservationer
Anders Göransson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag (bilaga).
 

Särskilda uttalanden
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP), Lars Rottem Krangnes (C) och Frida Bondesson 
(KD) lämnar ett särskilt uttalande från majoriteten (bilaga).

Charlotte Lilja Pittuco (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).

Christina Wallmark (SD) lämnar ett särskilt uttalande från 
Sverigedemokraterna (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Nämndens uppdrag i det här ärendet är att lyfta faktorer som har 
stor påverkan på verksamhetens utveckling och ekonomi under 
perioden 2021, 2022 och 2023. Utgångspunkten för analysen är 
förändringar i omvärlden och i den egna verksamheten. Slutsatserna 
ska användas som underlag i det kommande budgetarbetet.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Socialdemokraternas förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Socialdemokraternas 
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förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag samt att beslutet 
justeras omedelbart.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/302-1 Tjänsteutlåtande Underlag för budget 2021 

med inriktning 2022 och 2023
 SÖD 2020/302-1.1 Bilaga 01 SDN12 2021-2023
 SÖD 2020/302-1.2 Bilaga 02 Klimatinvesteringsmedel 

2021-2023
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§ 11
Boendeplan för äldre 2021 med utblick mot 2040 
Underlag för stadsövergripande boendeplanering
SÖD 2020/160

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner underlaget till den stadsövergripande 
boendeplanen för region innerstaden.
 

Reservationer
Anders Göransson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag (bilaga).
 

Särskilda uttalanden
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP), Lars Rottem Krangnes (C) och Frida Bondesson 
(KD) lämnar ett särskilt uttalande från majoriteten (bilaga).

Charlotte Lilja Pittuco (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
I enlighet med kommunfullmäktiges budget ska 
stadsdelsnämnderna regionvis samverka för att årligen ta fram ett 
per region gemensamt förslag till boendeplan för äldre 2021 med 
utblick mot 2040. I planen ska dimensioneringen av vård- och 
omsorgsboenden, seniorboenden och servicehus ingå.

Underlaget har tagits fram i samarbete mellan 
stadsdelsförvaltningarna Kungsholmen, Norrmalm, Östermalm och 
Södermalm.

Underlaget bifogas tjänsteutlåtandet.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Socialdemokraternas förslag (bilaga).
 

Sida 19 (60)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-04-23

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Socialdemokraternas 
förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/160-1 Tjänsteutlåtande - Boendeplan för äldre 

2021 med utblick mot 2040
 SÖD 2020/160-1.1 Äldreboendeplan region innerstaden 

2021-2040
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§ 12
Upphandling av Hammarby- och Danvikstulls dagliga 
verksamhet 
Driften av Hammarby- och Danvikstulls dagliga verksamhet
SÖD 2020/210

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att driften av Hammarby- och 
Danvikstulls dagliga verksamhet upphandlas på nytt.
 

Reservationer
Anders Göransson (S) och Charlotte Lilja Pittuco (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga).
 

Särskilt uttalande
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP), Lars Rottem Krangnes (C) och Frida Bondesson 
(KD) lämnar ett särskilt uttalande från majoriteten (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Avtalet avseende driften av Hammarby- och Danvikstulls dagliga 
verksamhet löper ut den 31 mars 2021 och kan inte förlängas. 
Stadsdelsnämnden behöver med anledning av detta besluta om 
driften ska tas över i egen regi eller om en ny upphandling ska 
göras.

Förvaltningen föreslår att driften av Hammarby- och Danvikstulls 
dagliga verksamhet upphandlas på nytt.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson (S) och Charlotte Lilja Pittuco (V) föreslår att 
nämnden beslutar enligt Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag samt Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.
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Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/210-1 Tjänsteutlåtande Upphandling för 

Hammarby- och Danvikstulls dagliga verksamhet
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§ 13
Revidering av delegationsordning för Södermalms 
stadsdelsnämnd 
SÖD 2020/253

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

delegationsordning.
2. Delegationsordningen ersätter delegationsordningen med 

diarienummer SÖD 2019/709.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen föreslår ett par ändringar i delegationsordningen som 
syftar till att säkerställa att delegationsordningen är ett uppdaterat 
arbetsredskap för förvaltningens tjänstepersoner. Ändringarna rör 
ärendegrupp 2. Ekonomi, upphandling, stadsmiljö och lokaler och 
ärendegrupp 9. IoF – vuxna, SoL.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/253-1 Tjänsteutlåtande Revidering av 

delegationsordning för Södermalms stadsdelsnämnd
 SÖD 2020/253-1.1 Delegationsordning Södermalms 

stadsdelsnämnd april 2020

Sida 23 (60)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-04-23

§ 14
Remiss av En likvärdig fixartjänst inom staden 
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/243
SÖD 2020/162

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått ett 
ärende som tar upp ett uppdrag som äldrenämnden fick i årets 
budget (2020) att i samråd med stadsdelsnämnderna vidta åtgärder 
för att öka enhetligheten inom stadens fixartjänster. Förvaltningen 
tycker att de åtgärder som äldrenämnden föreslår för en ökad 
likvärdighet av fixartjänster inom staden är bra. På Södermalms 
stadsdelsförvaltning finns två fixare anställda och dessa är knutna 
till den förebyggande enheten. Förvaltningen kommenterar 
åtgärderna i tjänsteutlåtandet.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/162-2 Tjänsteutlåtande En likvärdig fixartjänst 

inom staden
 SÖD 2020/162-1.2 Bilaga Äldreförvaltningens 

tjänsteutlåtande
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§ 15
Remiss av Nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom 
individ- och familjeomsorg 
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/255
SÖD 2020/174

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Beslutet justeras omedelbart.

 

Reservationer
Charlotte Lilja Pittuco (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag (bilaga).

Christina Wallmark (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Ny lagstiftning och föreskrifter har trätt i kraft inom flera delar av 
området barn och unga inom individ- och familjeomsorgen. 
Socialstyrelsen har också gett ut nya vägledningar och 
handläggningsstöd som påverkar arbetet med barn och unga. 
Utifrån detta finns ett behov att uppdatera Stockholms stads 
riktlinjer så att de överensstämmer med det aktuella regelverket. 
Förvaltningen ställer sig i stort positiv till förslaget gällande 
reviderade riktlinjer och har synpunkter på förslaget och önskemål 
om förtydliganden. Den nya strukturen bedöms kunna göra det 
enklare att hitta hänvisningar till föreskrifter och råd.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Charlotte Lilja Pittuco (V) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Vänsterpartiets förslag (bilaga).

Christina Wallmark (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut - 
förvaltningens, Vänsterpartiets och 
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Sverigedemokraternas. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag samt 
att beslutet justeras omedelbart.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/174-2 Tjänsteutlåtande Nya riktlinjer för 

handläggning och dokumentation BoU
 SÖD 2020/174-1.3 Bilaga Förslag till riktlinjer
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§ 16
Remiss av Trafikförändringar i SL-trafiken och 
Waxholmsbolagets trafik 2020/2021 (T21) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/334
SÖD 2020/212

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen.
 

Reservationer
Anders Göransson (S) och Charlotte Lilja Pittuco (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga).
 

Särskilt uttalande
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP), Lars Rottem Krangnes (C) loch Frida Bondesson 
(KD) lämnar ett särskilt uttalande från majoriteten (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har skickat en remiss från trafikförvaltningen 
inom Region Stockholm till bland annat Södermalms 
stadsdelsnämnd för yttrande. Remissen handlar om förslag till 
trafikförändringar i SL-trafiken under 2020/2021 (T21).

Stadsdelsförvaltningen tycker att det är positivt att ett beslut tagits 
om att långsiktig hållbarhet står i fokus för 
trafikförsörjningsprogrammet. Det är också tillfredsställande att de 
övergripande målen för trafikförsörjningsprogrammet handlar om 
att planera transportsystemet så att kollektivt resande främjas, att 
utveckla smarta kollektivtrafiksystem som hushållar med resurser 
och att kollektivtrafiken ska bidra till ökad jämlikhet och 
jämställdhet.

Förvaltningen ser positivt på föreslagen förlängning av busslinje 74, 
mellan Mariatorget och Moa Martinsons torg. För 
Södermalmsborna innebär det en ny direktförbindelse med 
nordvästra Kungsholmen.

Förvaltningen noterar att det i remissen föreslås att busslinje 53 inte 
ska trafikera Danviksklippan utan ska ersättas med busslinje 55. 
Boende på Danviksklippan blir därmed av med direktförbindelsen 
med Gamla stan, city och Kungsholmen. Vidare kommer boende i 
Tantoområdet bli av med direktförbindelsen med Hjorthagen 
eftersom sträckan Slussen – Hjorthagen, med busslinje 55, föreslås 
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dras in. Dessa förändringar kan enligt förvaltningen utgöra en viss 
försämring för resenärer i respektive område.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson (S) och Charlotte Lilja Pittuco (V) föreslår att 
nämnden beslutar enligt Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag samt Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/212-2 Tjänsteutlåtande Remiss av 

trafikförändringar i SL-trafiken och Waxholsmbolagets trafik 
2020 2021

 SÖD 2020/212-1.1 Trafikförändringar i SL-trafiken och 
Waxholmsbolagets trafik 2020/2021 (T21)
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§ 17
Remiss om förslag till detaljplan för Råttan 13 i 
stadsdelen Södermalm, S-Dp 2018-04254 
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret
SÖD 2020/209

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har översänt för yttrande ett förslag till 
detaljplan med syftet att möjliggöra 25-30 nya lägenheter genom en 
påbyggnad på befintligt flerbostadshus på fastigheten Råttan 13, vid 
korsningen Krukmakargatan och Torkel Knutssonsgatan på 
Södermalm.

Stadsdelsförvaltningen ser positivt på att planförslaget, som innebär 
en påbyggnad om två bostadsvåningar på befintlig fastighet, utförs 
på ett sätt som värnar stadsbilden och har hög arkitektonisk kvalitet.

Förvaltningen noterar att planförslaget innebär ökad skuggeffekt på 
den egna och omgivande gårdar vilken kan innebära försämrat 
vistelsevärde på gårdarna. Konsekvensen av detta kan bland annat 
leda till att intilliggande allmänna ytor, såsom parken vid 
Södermalmsskolan och Bysistäppan, får ett större besökstryck. 
Parkerna i närområdet har redan stort besökstryck då 
stadsbebyggelsen i området är mycket tät.

Förvaltningen ser positivt på att byggaktören strävar efter att 
förbättra fördröjningskapaciteten för dagvatten, exempelvis genom 
att anlägga perkolationsrör till upphöjda växtbäddar vid de 
planerade terrasserna. Växtbäddarna, som uppges kunna användas 
för odling, kan bidra till att utveckla stadsdelsområdets 
grönstruktur.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart.
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Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/209-2 Tjänsteutlåtande Remiss om förslag till 

detaljplan för Råttan 13 i stadsdelen Södermalm
 SÖD 2020/209-1.1 Planbeskrivning samrådshandling
 SÖD 2020/209-1.3 Plankarta med bestämmelser
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§ 18
Remiss serveringstillstånd MGL Food Corn, Heliosgatan 
10 
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-3708/2020
SÖD 2020/284

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

för restaurang MGL Food Corn, Heliosgatan 10, måndag till 
söndag kl 11.00 till 22.00, för allmänheten, i restaurangen 
och måndag till söndag kl 11.00 till kl 21.30 i 
uteserveringen.

2. Beslutet justeras omedelbart.
 

Jäv
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang MGL Food Corn, Heliosgatan 10. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. Ordföranden föreslår att beslutet justeras 
omedelbart.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/284-2 Tjänsteutlåtande MGL Food Corn

Sida 31 (60)



Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 5/2020

2020-04-23

§ 19
Remiss serveringstillstånd, Café Sten Sture, Trångsund 
10 
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-3840/2020
SÖD 2020/343

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd 

för Café Sten Sture, Trångsund 10, måndag till söndag kl 
11.00 till kl 00.00, för allmänheten, i restaurangen och 
måndag till söndag kl 11.00 till kl 23.00 i uteserveringen.

2. Beslutet justeras omedelbart.
 

Jäv
Anne-Lie Elfvén (L) anmäler jäv och deltar inte i behandlingen av 
ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för Café Sten Sture, Trångsund 10. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/343-2 Tjänsteutlåtande Café Sten Sture
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§ 20
Skrivelse från Tanto Bastuförening angående en ny 
bastuanläggning i Tanto 
Anmälningsärende
SÖD 2020/330

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Tanto Bastuförening har inkommit med en skrivelse till 
Södermalms stadsdelsnämnd angående behovet av en ny 
bastuanläggning i Tanto. Förvaltningen föreslår att nämnden ger 
förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/330-2 Anmälan av skrivelse från Tanto 

Bastuförening angående en ny bastuanläggning i Tanto
 SÖD 2020/330-2.1 Skrivelse Förslag till ny bastu
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§ 21
Samverkansöverenskommelse med lokalpolisen och 
grundskolan 
Anmälningsärende
SÖD 2020/126

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsförvaltning, Lokalpolisområde Södermalm 
och Utbildningsförvaltningens grundskoleavdelning Södermalm har 
den 10 mars 2020 ingått en lokal samverkansöverenskommelse som 
anmäls till stadsdelsnämnden.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/126-3 Anmälan om samverkansöverenskommelse
 SÖD 2020/126-4 Lokal samverkansöverenskommelse 

Södermalms sdf, lokalpolisområde Södermalm och 
utbildningsförvaltningens grundskoleavdelning Södermalm - 
undertecknad 2020-03-10
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§ 22
Anmälan av delegationsbeslut 
SÖD 2020/4

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbeslut.

Sammanfattning av ärendet 
Följande beslut fattade enligt delegation från stadsdelsnämnden 
anmäls vid sammanträdet:
 

 Beslut att stadsdelsnämndens sammanträde den 23 april 
2020 hålls inom stängda dörrar (SÖD 2020/282)

 Fastställande av hanteringsanvisningar för Södermalms 
stadsdelsnämnd (SÖD 2020/360)

 Nyanställda kvartal 1 2020 Södermalms stadsdelsförvaltning 
(SÖD 2020/361)

 Nytecknade hyreskontrakt kvartal 1 2020 Södermalms 
stadsdelsförvaltning (SÖD 2020/362)

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi 
(SÖD 2020/13)

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild regi 
(SÖD 2020/14)
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§ 23
Anmälan av protokoll från sociala delegationen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollen.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från sociala delegationens sammanträden den 31 mars, 
den 14 april och den 22 april 2020 anmäls vid sammanträdet.
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§ 24
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet 
SÖD 2020/5

Rådets sammanträde den 14 april 2020 ställdes in till följd av 
coronaviruset. Inget protokoll finns att anmäla.
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§ 25
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 
SÖD 2020/7

Rådets sammanträde den 14 april 2020 ställdes in till följd av 
coronaviruset. Inget protokoll finns att anmäla.
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§ 26
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen 
SÖD 2020/15

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde den 14 april 2020 
anmäls.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/15-7 Protokoll förvaltningsgruppen 14 april 2020
 SÖD 2020/15-7.1 Bilaga FG 14 april Sjukfrånvaro 2019
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§ 27
Information från förvaltningen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger informationen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsdirektör Ann-Christine Jenvén informerar om följande:
 

 Ny organisation för Södertjänst och Kulltorp plan 8. 
Skriftlig information har sänts till nämnden

 Status för upphandlingen av parkdrift
 Lägesbild från äldreomsorgen med anledning av covid-19
 Social oro den gångna helgen när ungdomar samlades i 

stadsdelens parker
 Samarbetet med Sopköket och Katarina församling
 Kontakt med företagarna i Gamla stan
 Tekniska rekommendationer och förutsättningar 

för distansdeltagande vid nämndsammanträden
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§ 28
Övriga frågor 
 
Ordföranden informerar om att stadsdelsnämnden kommer att få en 
ny ersättare från Feministiskt initiativ. Valet förrättas i 
kommunfullmäktige den 5 maj 2020.
 
Nämnden enas om att informationsmötena för nämnden ska hållas 
digitalt framöver. Till mötet den 14 maj 2020 ska hela nämnden 
bjudas in. Därefter kan det bli aktuellt med enbart gruppledarna ifall 
mötet blir svårt att genomföra praktiskt.
 
Anna-Klara Müntzing (MP) ställer fråga om status på den 
arkeologiska utgrävningen vid Sankt Paulsgatan. 
Stadsdelsdirektören tar med sig frågan och återkommer med svar.
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§ 29
Skrivelse från (V) om hur stadsdelsförvaltningen arbetar 
för att minska spridning av covid-19 i hemtjänsten och på 
äldreboenden 
SÖD 2020/382

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Charlotte Lilja Pittuco (V) väcker ett ärende genom en skrivelse om 
hur stadsdelsförvaltningen arbetar för att minska spridning av 
covid-19 i hemtjänsten och på äldreboenden.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/382-1 Skrivelse (V) om hur 

stadsdelsförvaltningen arbetar för att minska spridning av 
covid-19 i hemtjänsten och på äldreboenden
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§ 30
Skrivelse från stadsdelsnämnden om att satsa på 
sommarjobb i parkerna 
SÖD 2020/383

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Anders Göransson (S) och Charlotte Lilja Pittuco (V) väcker ett 
ärende genom en skrivelse om att satsa på sommarjobb i parkerna. 
Samtliga närvarande partier ställer sig bakom skrivelsen som 
lämnas som en gemensam skrivelse från stadsdelsnämnden.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/383-1 Skrivelse Satsa på sommarjobb i parkerna
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Bilaga § 10 – eget förslag (S) 

 

 

Södermalm 

2020-04-23 

Ärende 10 

Underlag för budget 2021 

med inriktning för 2022 och 

2023 

 

Anders Göransson m.fl. S 

 

Förslag till beslut  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut samt 

2. Att därutöver anföra 

 

Till följd av Corona-krisen har förutsättningarna i grunden ändrats för stadens 

verksamheter. Ärendet får därmed ses mer som ett underlag som i stor utsträckning 

kommer behöva ändras utifrån den analys som staden kommer göra framgent. 

 

Vi avstår därför från att i detta sammanhang kommentera enskilda delar i 

förvaltningens underlag med två undantag. 

1. Vi är oroade över boendeplaneringen för äldre. De som inte önskade en 

utbyggnad av Blomsterfonden på Ringvägen har varit framgångsrika. Det gör 

att det är oerhört viktigt att Borgerskapets projekt blir av men också att vi måste 

se över alla möjligheter att få in nya boenden i samband med framtida 

byggprojekt i stadsdelen. 

2. Fackförbundet Kommunal lyfter det faktum att Individ- och familjeomsorgen 

lider av ett strukturellt underskott. Inte minst pga. dyra placeringar. Ett sätt att 

minska kostnaderna vore att staden bygger upp den egna regin igen.   

Utöver detta vill vi peka på några av de frågeställningar som kommer bli centrala så 

snart det akuta läget är över avseende smittan och Covid-19: 

 Vilka resurser krävs för att äldreomsorgen ska kunna garantera en bra kvalitet 

med en hög säkerhet? Hur kan samverkan mellan stad och region rörande 

gränslandet mellan omsorg och vård stärkas? 

 Vilka ekonomiska satsningar krävs för att skola och förskola ska kunna 

garantera alla barn och ungdomar en bra undervisning i en tid då verksamheten 

drabbats såväl av en historiskt svag budget 2020 som stora utmaningar i spåren 

av Corona-krisen? 

 Hur kan staden prioritera välfärd, omsorg och förebyggande arbete så att vår 

stad håller samman, tryggheten ökar och stockholmare med behov av stöd kan 

ges det när behoven sannolikt är större än någonsin? 
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2 (2) 

 Vad krävs konkret av ökade insatser för arbetsmarknadspolitik och 

vuxenutbildning för att öka sysselsättningen? Vilka politiska beslut förutsätts 

för att kunna upprätthålla och höja bostadsbyggandet både för att minska 

bostadsbristen och för att skapa fler jobb? 

 Vilka politiska beslut behöver fattas för att säkerställa att miljöprogram och 

klimathandlingsplan kan genomföras även med en svag ekonomisk tillväxt? 
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Bilaga § 10 – särskilt uttalande majoriteten 
 

  

Södermalms stadsdelsnämnd 
     

2020-04-23 
 
Ärende 10 
 
Underlag för budget 2021 med 
inriktning för 2022 och 2023 

 
 
Christoffer Järkeborn, m.fl. M 
Anne-Lie Elfvén, L 
Anna-Klara Müntzig, MP 

   Lars Rottem Krangnes, C 
   Frida Bondesson, KD 
 
 

Särskilt uttalande  

 

Detta är ett viktigt ärende som ska lyfta faktorer som har stor påverkan på 

verksamhetens utveckling och ekonomi för perioden 2021, 2022 och 2023. Detta 

ska sedan användas som underlag för det kommande budgetarbetet i staden. Vi 

vill börja med att tacka förvaltningen för ett mycket genomarbetat underlag. På 

Södermalm bor över 130 000 invånare och vi bedriver verksamhet som är viktig 

för människors vardag och för att människor ska få en god livskvalité. Vi behöver 

ständigt fortsätta utveckla vår verksamhet och hela tiden arbeta för att skapa en så 

effektiv och välfungerande verksamhet som möjligt där skattebetalarnas pengar 

används på ett så bra sätt som möjligt.  

 

COVID-19 har drabbat hela samhället och det har även påverkat Södermalm. Det 

pågår ett omfattande arbete inom förvaltningen med att hantera konsekvenserna 

inte minst inom äldreomsorgen och hemtjänsten. Vi vet inte hur länge COVID-19 

kommer att påverka oss men det kommer att få stora konsekvenser för många av 

våra brukare och våra medborgare. På kort sikt handlar det mycket om att skydda 

våra äldre och att säkerställa att äldreomsorgen och hemtjänsten fungerar på ett 

bra sätt. Vi ser också hur många företag har det mycket tufft inte minst små 

företag och hur många människor har varslats eller permitterats. Det kommer vara 

viktigt för Södermalms stadsdelsnämnds verksamhet på sikt att samhället 

gemensamt gör allt vi kan för att ekonomin ska återhämta sig snabbt och att vi inte 

ska få en hög bestående arbetslöshet. 

 

Till detta kommer behovet av den stora omställning som klimatförändringarna 

ställer krav på. Mycket görs redan i staden, samtidigt som vi också är beroende av 

vad som görs i hela vårt samhälle och globalt. Stadsdelsnämnderna med sin 

närhet till medborgarna har en viktig roll i detta. Vi har sedan tidigt uttryckt att vi 
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gärna ser att Södermalm går före, och kan vara en testbädd för nya lösningar och 

initiativ. Många boende, men också företag i stadsdelen har starkt engagemang i 

frågan som också är viktigt att ta vara på  - kort sagt ser vi starkt behov av en så 

offensiv och kreativ hållning som möjligt i dessa frågor, där stadens centrala 

funktioner är ett viktigt stöd.  
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Södermalm stadsdelsnämnd 

 

2020-04-23 

 

Ärende 10 

Underlag för budget 2021 med 

inriktning 2022 och 2023 för 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 

Dnr. SÖD 2020/302  

 

Charlotte Lilja Pittuco (V) 

 

Särskilt uttalande  

 

Vi har full förståelse för att budgetunderlaget inte har kunnat väga in erfarenheter av corona-

pandemin, men utgår från att en första analys presenteras före sommaren så att verkningsfulla 

åtgärder mot de mest flagranta bristerna inom exempelvis äldreomsorgen kan tas in i budget 

2021. Nu när vi står mitt upp i krisen ska all kraft självklart läggas på att begränsa 

smittspridningen och skydda våra äldre och andra riskgrupper. När den akuta krisen har 

avklingat krävs dock en genomgripande analys av hur staden har hanterat krisen och hur de 

strukturella förutsättningarna för stadens verksamheter har påverkat möjligheterna att klara de 

allvarliga påfrestningar som pandemin har medfört. Av det vi hittills har sett behöver analysen 

inkludera segregationen, bostadspolitiken, personalpolitiken och inte minst stadens rådighet 

över välfärdsverksamheter som finansieras med kommunala resurser. 

 

Barnkonventionen är nu lag – hur påverkar det stadsdelens arbete med barn och unga där vi 

vet att orosanmälningarna har ökat under en längre tid för både flickor och pojkar? 

Vänsterpartiet menar att att förvaltningen snarast måste återkomma med hur 

Barnkonventionen påverkar Socialtjänstens arbete.  

 

En utmaning vi står inför är att antalet 85+ ökar de närmaste åren samtidigt som det årligen 

redovisas ett ” överskott” på äldreomsorgen och antalet personer på äldreboenden snarare 

minskar än ökar. Dessutom ökar antalet äldre med psykisk ohälsa, missbruk och hemlöshet. 

Verkligheten verkar inte gå i takt med ekonomin. Statistik när det gäller äldreboenden i landet 

visar att personer lever i snitt fyra månader efter inflyttning och en femtedel dör inom en 

månad. Gäller det också för Södermalm, d.v.s. att våra äldreboenden snarare bedriver palliativ 

vård än omsorg? 

 

En stor del av hemtjänstföretagen har 30 procent korttidsanställda. Krav i Stockholm är att 

hälften av alla anställda ska ha omsorgsutbildning. Vi vet att många privata utförare inte lever 

upp till detta. Hur ser det ut på Södermalm och vilka eventuella åtgärder vidtas för att alla 

lever upp till stadens krav?  
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Vänsterpartiet menar att det är hög tid att uppgradera det svåra och ofta fysiskt tunga arbete 

som bedrivs inom äldreomsorgen. Satsning på utbildning, högre löner och fasta anställningar 

måste göras för att höja omsorgsarbetets status och kvalitet.  

 

Det räcker inte med att säga att man ska satsa på kommunens kärnverksamhet utan det krävs 

också mer resurser. Vänsterpartiet har härmed lyft två områden som vi anser borde ges högsta 

prioritet – barn och unga samt äldreomsorgen.  
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Södermalms stadsdelsnämnd  
2020-04-23 

Dnr. SÖD 2020/302 
Ärende 10 

 
Christina Wallmark (SD) 

Ulf Wester (SD) 
 

 

 
Underlag för budget 2021 med  
inriktning 2022 och 2023 för  
Södermalms stadsdelsnämnd 
 
 
Särskilt uttalande 
 
 
Sverigedemokraterna anser det nödvändigt, med anledning av den senaste tidens kraftiga 
omsvängning i ekonomin, att budgeten revideras med syftet att värna och säkerställa 
stadsdelsnämndens kärnverksamheter. I en tid då kommunens finanser ställs på prov, är det 
politikens uppgift att göra rätt prioriteringar för att garantera stockholmarna en trygg 
vardag. 
  
Vi anser därför att nya investeringar som kan anstå, inom såväl fysisk stadsmiljö som 
generell drift, bör göra det. Genom att i god tid ta höjd i en försvårad ekonomisk situation 
tar stadsdelsnämnden ansvar för att verksamheten fortsatt kan bedrivas med god kvalité. 
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Södermalm 

2020-04-23 

Ärende 11 

Boendeplan för äldre 2021 

med utblick mot 2040  

 

Anders Göransson m.fl. S 

 

Förslag till beslut  

Att utöver förvaltningens förslag till beslut göra följande tillägg:  

 

De fullständiga effekterna av Covid-19 på äldreomsorgen återstår ännu att se. 

Med den mycket viktiga reservationen vill vi lyfta följande aspekter:  

 

I ett Stockholm för alla är det avgörande att vi också bygger bostäder för alla 

kategorier. För att lyckas med detta är planeringar likt den här eller den som avser 

boende för äldre en avgörande framgångsfaktor. Det räcker dock inte. Av flera 

skäl.  

 

Vi är oroade över boendeplaneringen för äldre. De som inte önskade en utbyggnad av 

Blomsterfonden på Ringvägen har varit framgångsrika. Det gör att det är oerhört viktigt 

att Borgerskapets projekt får ett tydligt politiskt stöd så det också blir av. 

 

Med dagens ersättningssystem finns starka incitament för utföraren att bygga 

något färre platser än vad som behövs. Det är de sista platserna som genererar 

vinsten/överskottet. Dessa incitament förstärks då det är de enskilda stadsdelarna 

som får ta smällen på den offentliga sidan. Vi behöver se över detta system. Det 

räcker inte att Socialförvaltningen är med och samordnar. Marknaden och 

enskilda stadsdelar kommer inte att klara att uppfylla behoven om inte staden är 

med och tar ansvar och omfördelar risk.  

 

I väntan på att vi ser över systemet har Södermalm här en särskild uppgift. Vi är 

en tätbebyggd, centralt belägen och attraktiv stadsdel. Det gör att vi kan ta ett 

större ansvar för byggandet. Vi måste tydligt ta ställning för de boendeprojekt som 

ligger i olika faser av planering men vi måste också se över alla möjligheter att få in 

nya boenden i samband med framtida byggprojekt i stadsdelen. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
     

2020-04-23 
 
Ärende 11 
 
Boendeplan för äldre 2021 med utblick 
till 2040 

 
 
Christoffer Järkeborn, m.fl. M 
Anne-Lie Elfvén, L 
Anna-Klara Müntzig, MP 

   Lars Rottem Krangnes, C 
   Frida Bondesson, KD 
 
 

Särskilt uttalande  

 

Det är tydligt i ärendet att antalet äldre kommer öka kraftigt fram till 2040 i innerstaden. 

Detta är inte bara en utveckling för innerstaden utan för hela Stockholm och Sverige. Det 

är fantastiskt att vi bara blir äldre och äldre. Genomsnittsåldern ökar varje dygn med fyra 

timmar. Detta är något att vara stolta över. Vi ser också hur dagens äldre blir allt mer friska 

högre upp i åldern men också att många är i stort vårdbehov i slutet av livet. Samhället och 

stadsdelsnämnden måste fortsätta förbereda sig för detta.  

 

En bra hemtjänst och bra vård- och omsorgsboenden kommer fortsatt vara mycket viktiga 

för att äldre som behöver det ska få en bra omsorg och kunna känna trygghet. Vi tror 

också att de som blir äldre framöver kommer vilja se fler olika typer av boenden men också 

vilja se fler boenden med olika inriktningar. Vi tror t.ex. att intresseboende kommer behöva 

utökas. Det handlar om intresseboenden som ingår i stadens valfrihetssystem och är 

boenden som riktar sig till särskilda målgrupper utifrån intresseområden såsom språk, 

kultur eller region. Idag finns t.ex. ett intresseboende på Östermalm med HBTQ-inriktning.  

 

En annan boendeform som inte ingår i uppdraget för denna analys men som kan vara 

något för fler äldre tror vi är kollektivboenden för äldre. Det kan röra sig om såväl stadens 

egna bostadsbolag samt olika privata aktörer. Vad vi förstått är tex Kollektivboendet 

Färdknäppen vid södra station ett populärt boende. Aktiviteter av olika slag och möjlighet 

att delta i t ex matlag kan mycket väl ha en positiv inverkan och skjuta upp behov av 

insatser. Därför skulle vi gärna se att analyserna framöver även tittar bredare på flera olika 

boendeformer. Fler insatser som är förebyggande är viktiga. 
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Södermalm stadsdelsnämnd 

 

2020-04-23 

 

Ärende 11 

Boendeplan för äldre 2021 

med utblick mot 2040 

 

Dnr. SÖD 2020/160   

 

Charlotte Lilja Pittuco (V) 

 

Särskilt uttalande  

 

Det var Vänsterpartiet som under förra mandatperioden initierade arbetet med ett mer 

systematiskt arbete för boende för äldre; arbetet omfattade bland annat ett nära samarbete 

mellan äldrenämnden och exploateringsnämnden men också med privata byggaktörer. Detta 

eftersom vi vet att den demografiska utvecklingen kommer att leda till en större andel äldre i 

staden och att det kommer att ställa krav på olika typer av boende för att möta olika behov för 

en allt större grupp äldre, samt att detta är ett arbete som behöver ledas av kommunerna och 

ingenting som kommer att lösas av sig själv. Det är glädjande att se att även nuvarande 

majoritet fortsatt på den vägen.  

 

Rörande boende för äldre med psykisk ohälsa anser vi att staden behöver ta ett 

kommunövergripande ansvar för dessa boenden, att nya profilboenden bör etableras som 

KÖV – kommunövergripande verksamhet.    

 

De lokala boendeplanerna för äldre ger ett viktigt underlag för framtida planering och 

utbyggnad av olika sorters boenden för äldre. Det är viktigt att detta underlag får genomslag i 

stadsplaneringen och att stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden arbetar för att se 

till att det behov som lyfts fram i rapporten tillgodoses inom de givna tidsramarna. För att det 

ska vara möjligt så behövs boendeplanerna tas fram i nära samarbete med dessa nämnder. 

Framöver skulle det vara önskvärt att det i de lokala boendeplanerna för äldre framgår hur 

planeringen av nya boende för äldre faktiskt ser ut i antal bostäder i olika kategorier i 

markanvisningar och detaljplaner i det område som planen omfattar. 
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Södermalm 

2020-04-23 

Ärende 12 

Upphandling av Hammarby- och 

Danvikstulls 

dagliga verksamhet 

 

Anders Göransson m.fl. S 

Lotta Lilja Pittuco m.fl. V 

 

Förslag till beslut  

 

Att låta verksamheterna återgå i egen regi 

 

Det finns flera goda skäl till att Hammarby- och Danvikstulls dagliga 

verksamheter borde drivas i egen regi. Vi slipper den detaljstyrning som är en 

oundviklig konsekvens av att upphandla med hjälp av LOU1. Vi kan fokusera på 

utveckling utan att tappa i kontinuitet.  

 

Att det blir lägre kostnader att upphandla stämmer bara om perspektivet är 

nämndens ekonomi. Lyfter vi blicken så ser vi att LOU-upphandlingar både driver 

byråkrati och kostar mångdubbelt mer för LSS-området som helhet. Och det 

områden betalas med gemensamma resurser, inget annat.  

 

De senaste åren har vi sett en explosion av dagliga verksamheter. Nästan 

uteslutande är det privata utförare som etablerar sig inom ramen för lagen om 

valfrihet (LOV2). Att då fortsätta med LOU-upphandlingar framstår som 

obegripligt. Det är en politik från en svunnen tid.  
 

 2013 2017 2020 

 Antal Procent Antal procent Antal procent 

Privat (LOV)  

 

80* 

 

 

66% 

104 66% 130 71% 

Upphandlat enl. (LOU) 20 13% 9 5% 

Personalkooperativ 1 1% 0 0% 

Egen regi 42 34% 33 21% 45* 24% 

S: a 122  158  184 100% 

 
Ovanstående sammanställning går att diskutera i detalj men det övergripande trenden är otvetydig. 

En explosion av nya verksamheter utifrån LOV medan upphandlingarna enligt LOU i det närmaste 

har försvunnit.  

 

                                                 
1 Lagen om offentlig upphandling 
2 Lagen om valfrihet 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

    

2020-04-23 

 

Ärende 12 

 

Upphandling av Hammarby- och 

Danvikstulls dagliga verksamhet. 

 

Christoffer Järkeborn, m.fl. M 

Anne-Lie Elfvén, L 

Anna-Klara Müntzing, MP 

    Lars Rottem Krangnes, C 

    Frida Bondesson, KD 

 

 

 

Särskilt uttalande  

 

Vi instämmer starkt i det som också förvaltningen pekar på - att det är väldigt angeläget att 

kravställningen i kommande förfrågningsunderlaget utgår från de behov som finns hos 

brukarna och som förvaltningen uppmärksammat bland målgruppen.  

 

 

Vi är också medvetna om att målgruppen för dagverksamheterna  är känslig för förändring. 

Det är en faktor som på lämpligt sött behöver finnas med och beaktas  i upphandlingen.   

 

 

Danvikstull har vad vi förstår under lång tid utvecklat ett medvetet arbetssätt som rör rätten 

till kommunikation på egna villkor och deras arbetssätt har lett till intresse med många 

studiebesök. De var också en av kandidaterna till stadens kvalitetspris.  

 

 

Att det goda arbete som sker inom båda verksamheterna bibehålls och kan fortsätta att 

utvecklas ser vi som mycket angeläget. Vikten av engagemang hos aktören, liksom hög 

kvalitet är också mycket viktigt att fånga in i kommande förfrågningsunderlag.  
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Södermalm stadsdelsnämnd 

 

2020-04-23 

 

Ärende 15 

Remiss av Nya riktlinjer för 

handläggning och 

dokumentation av ärenden 

gällande barn och 

unga inom individ- och 

familjeomsorg 

 

Dnr. SÖD 2020/174  

 

Charlotte Lilja Pittuco (V) 

 

Förslag till beslut 

 

- Att i huvudsak godkänna förvaltningens remissvar 

 

- Att kravet på att införa allvarssamtal inom 48 timmar i stadens riktlinjer för 

barn och ungdomsvård stryks 

 

- Att därutöver utöver anföra följande: 

 

Förslaget till nya riktlinjer för barn- och ungdomsvården i Stockholm är ett exempel på när 

politiken snarare detaljstyr än tar ansvar för ekonomi och de övergripande målen. Personalen 

inom socialtjänsten har en gedigen utbildning i socialt arbete på universitetsnivå, de har 

erfarenhet av yrket och det borde därför vara de som utformar framtidens metodarbeten inom 

socialtjänsten snarare än politiken. Majoriteten tvingar nu socialtjänsten att arbeta efter 

arbetssätt som politiken anser är viktigt snarare än att arbeta i led med den evidensbaserad 

praktik som faktiskt finns, vilket är anmärkningsvärt nu när allvarssamtalen ska permanentas. 

Detta trots att inga nya resurser tillsatts för att genomföra det arbetet.  

 

Utifrån ett barn- och ungdomsperspektiv vet vi att det för vissa unga kan vara motiverat att 

arbeta efter en modell med snabb återkoppling, medan det för andra riskerar att förstärka en 

problematisk identitet hos den enskilde och behöver behandlas på ett annat sätt än den 

utpekade strukturen. Socialförvaltningen har själva framhållit att det är viktigt att den här 

typen av samtal enbart bör ske vid allvarligare brott snarare än alla typer av brott. Därför 

förordar vi att nämndens medskick är att det kravet stryks.  

 

Denna ensidiga syn på att socialtjänsten ska ägna sig åt alltmer polisarbete är också något som 

på sikt kan riskera tilltron till socialttjänstens stödjande verksamhet och ytterligare urholka 

stadens resurser till annat som är viktigt. Vi vet till exempel att brukarperspektivet inom 

socialtjänsten (som ju är ett av benen i en evidensbaserad praktik) behöver utvecklas men nu 

riskerar det att få stå tillbaka.  
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Slutligen vill vi också lyfta fram det förvaltningen skriver om att det i riktlinjerna bör lyftas 

ett jämställdhetsperspektiv för att uppmärksamma att flickor och pojkar kan ha olika uttryck 

för normbrytande beteende. Detta är mycket viktigt för att inte vissa barn och unga med 

behov av stöd inte får det utan att alla i behov ska få stöd utifrån sina förutsättningar. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

            2020-04-23 
             Dnr. SÖD 2020/174  

Ärende 15 
 

            Christina Wallmark (SD) 
                                                          Ulf Wester (SD) 

 
 
 
 
Nya riktlinjer för handläggning och dokumentation  
av ärenden gällande barn och unga inom  
individ- och familjeomsorgen 
 
Förslag till beslut: 
 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
 

2. Därutöver vill vi anföra följande: 
 
I de uppdaterade riktlinjerna föreslås att beslut rörande polisanmälan vid misstanke om folkmord, 
brott mot mänskligheten och grovt krigsbrott bör delegeras till social delegation/individutskott. 
Sverigedemokraterna är utestängda från att sitta med i samtliga av stadens sociala 
delegationer/individutskott.  
 
Då det inte finns någon lagstadgad skyldighet att göra en polisanmälan vid ovanstående misstanke, 
anser vi att bedömningen ska ligga på stadsdelsnämnden så att alla partier erhåller samma 
information och insyn i de fall som polisanmäls. 
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Södermalm 

2020-04-23 

Ärende 16 

Remiss av Trafikförändringar i SL-trafiken och 

Waxholmsbolagets trafik 

2020/2021 (T21) 

Anders Göransson m.fl. S 

Lotta Lilja Pittuco m.fl. V 

 

Förslag till beslut  

Att bifalla förvaltningens svar och därutöver anföra följande  

För några år sedan fanns två busslinjer från Tanto till City. Då slopades linje 43. I 

och med den föreslagna omdragningen av linje 55 mister Tanto även den andra 

direktlinjen. Sammantaget skulle en sådan omläggning innebära påtagligt 

försämrad tillgänglighet med buss till/från Tanto-området. Regionens 

trafikförvaltning bör överväga en annan lösning. 

 

Flera av de hållplatser som föreslås försvinna på 4:ans linje ligger i direkt 

anslutning till flera äldreboenden (Lignagatan och Ansgariegatan för att nämna 

två exempel). Därför är det viktigt att 74:an, i den nya dragningen, stannar vid 

dessa hållplatser  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

    

2020-04-23 

 

Ärende 16 

 

Remiss av Trafikförändringar i SL-

trafiken och Waxholmsbolagets trafik 

2020/2021 (T21) 

 

Christoffer Järkeborn, m.fl. M 

Anne-Lie Elfvén, L 

Anna-Klara Müntzing, MP 

    Lars Rottem Krangnes, C 

    Frida Bondesson, KD 

 

 

 

 

Särskilt uttalande  

I remissen föreslås att busslinje 53 inte ska trafikera Danviksklippan utan ska ersättas med 

busslinje 55. Det skulle innebära att boende på Danviksklippan blir av med sin 

direktförbindelse med Gamla Stan, Kungsholmen, Klara och övriga stadskärnan, vilket skulle 

bli en tydlig försämring.   

Danviksklippan har få serviceutbud i närområdet och den äldre befolkningen i 

stadsdelsområdet Södra Hammarbyhamnen ökar. Enligt Stockholms stads strategi för 

äldrevänlig stad är möjligheten att ta sig fram samt tillgängliga och prisvärda allmänna 

kommunikationsmedel, en förutsättning för att äldre invånare ska kunna delta fullt ut i 

samhället. Vi anser att det ur ett äldreperspektiv är mycket angeläget att upprätthålla en 

direktförbindelse mellan Danviksklippan och centralstationen.  

Vi vill understryka viktena av att äldreperspektivet och framkomlighet för personer med 

funktionsnedsättning alltid tas i beaktan när busslinjer förändras, förflyttningar av hållplatser 

sker och tidtabeller uppdateras.  

Även ur ett barnperspektiv är väl fungerande kollektivtrafik i närområdet med trygga och 

säkra anslutningar en viktig förutsättning för barns och ungas rörelsefrihet. Det är även 

angeläget att trafikförvaltningen kontinuerligt kommunicerar med allmänheten om de 

trafikförändringar som planeras och på olika sätt fångar in synpunkter kontinuerligt.   
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